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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMND PROTOKOLL NR. 4/2015      § 43-61 
 

Tid: Tisdagen den 14 april  kl. 17.30 – 17:45 

Plats: Stora kollegiesalen, stadshuset 

 

Justerat : 2015-04-20 
 

 

Emilia Bjuggren Regina Kevius 

    

     

   

Ledamöter: 
Emilia Bjuggren (S) ordförande              Erik Odenlid  

Regina Kevius (M) vice ordförande              Nämndsekreterare 

Anders Lindell (MP) 

Leo Ahmed (V) 

Sophia Granswed (M) 

Bo Sundin (M) 

Daniele Fava (FP) 

Mikael Valier (KD) 

Ersättare: 
Joseph Zamani (S)  Tjänstgörande ersättare (S) 

Emil Johansson (S)  Tjänstgörande ersättare (S) 

Mariana Moreira Duarte (MP) Tjänstgörande ersättare (MP) 

Mia Ternlund (V) 

Billy Östh (M) 

Andreas Berglöf (M) 

Birgitta Persson (M) 

Mathias Mellgren (C)  

Personalrepresentanter: 
Linda Runcrantz (Kommunal)  

Loa Bienen (Vision)  

Elvy Löfvenberg (SACO) 

Tjänstemän: 
Kersti Ruthström tf. förvaltningschef, Carina Braun avdelningschef, Robert Sköld 

avdelningschef, Susanne Olsson enhetschef, Sophie Dahlberg utredare, Erik Odenlid nämnd-

sekreterare och Lennart Öström administratör  

Arbetsmarknads och idrottsroteln 
Erik Hallonsten Wikström borgarrådssekreterare 

Förhinder  
Anders Österberg (S) 

Josefin Salminen (S) 

Jenny Schöldin (S) 

Alexandra Sjölin Falk (MP) 

Richard Bengtsson (FP) 

 

 

 



Protokollsutdrag IdN sammanträde 2015-04-14 

Sida 2 av 3 

 

§ 56 
Alla barns möjlighet till kultur och idrott - ändra normen för 
ekonomiskt bistånd - remiss från kommunstyrelsen av motion 
(2015:8) 
Dnr. 01.06/309/2015 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  
 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

ÄRENDET 
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Rasmus Jonlund, Isabel Smedberg-Palmkvist och 

Rickard Bengtsson (alla FP) att staden utformar den kommunala normen för ekonomiskt 

bistånd så att alla barn kan delta i fritidsaktiviteter. Man menar att alla barnfamiljer med 

försörjningsstöd ska kunna ansöka om att avgiften för kulturskola, idrottsförening eller annan 

regelbunden fritidsverksamhet ska ingå i biståndet. Motionen bifogas. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Daniele Fava (FP) yrkar bifall till folkpartiets förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Rekommendera kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att godkänna 

motionen. 

 

2. I övrigt anföra följande: 

 

Alla barn i Stockholm ska ha möjlighet att delta i idrottsaktiviteter. Alliansregeringen 

införde 1 juli 2014 en fritidspeng för familjer som tar emot ekonomiskt bistånd och som 

har barn i grundskolans årskurs 4-9, vilket gav dessa barn möjlighet att utöva en idrott eller 

kulturaktivitet. I den rödgröna regeringens budgetproposition slopades denna fritidspeng, 

och tanken var att den skulle ersättas av en höjning av riksnormen för barn i åldern 7-18 år. 

Eftersom riksdagen röstade för Alliansens budgetförslag klarade sig fritidspengen, men 

den riskerar att slopas i höstens budgetproposition. 

 

Ett avskaffande av fritidspengen skulle göra det svårare för barn i fattiga familjer att ägna 

sig åt idrott. Kostnaderna för föreningsmedlemskap och utrustning skulle inte alltid täckas 

av det ekonomiska biståndet, även om man beaktar höjningen av riksnormen. 

 

Införandet av fritidspengen på nationell nivå var ett viktigt steg framåt, men Stockholms 

stad har möjlighet att gå ännu längre genom att den lokala normen för ekonomiskt bistånd 

innefattar avgift för idrottsförening för barn i alla åldrar. Detta är en reform som 

Stockholms stad bör genomföra oavsett vad som händer med fritidspengen vid riksdagens 

budgetbehandling i höst. 
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Vi välkomnar det positiva bemötande som förvaltningen har gett motionen. Vi hoppas att 

den styrande majoriteten tar till sig förvaltningens synpunkter om att förslaget ökar 

tillgången till en mer berikande fritid för barn i familjer med ekonomiskt bistånd. 

 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Reservation 
Daniele Fava (FP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Regina Kevius m.fl. (M), Mikael Valier (KD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Stadens viktigaste idrottspolitiska mål är att få fler stockholmare att börja idrotta. Det är 

därför viktigt att det bereds möjlighet för alla i Stockholm att få idrotta.  

Stockholms stad nolltaxa för barn och unga mellan 7-20 år en viktig del i detta då alla barn 

och unga har rätt att kostnadsfritt använda våra anläggningar. Utifrån detta är det viktigt att 

staden och idrottsnämnden har en löpande dialog med förenings- och idrottsrörelsen för att se 

hur vi gemensamt kan arbeta för att sänka trösklarna för dem som vill ta det av idrotten 

genom föreningslivet.  

Därtill handlar det också om att locka nya målgrupper och där är inte alltid ekonomiska 

faktorer som avgör. Även här måste vi sänka trösklarna och här är idrottsnämndens prova på-

aktiviteter och idrottsbonusen viktiga delar.  

 

Vi är dock tveksamma till att ändra normen för ekonomiskt bistånd till att även inkludera 

föreningsavgifter kopplade till kultur- och idrottsaktiviteter. Vår utgångspunkt är att det 

ekonomiska biståndet ska prövas utifrån varje enskild familjs behov, vilket inte utesluter stöd 

för t ex kultur- och fritidsaktiviteter, men anser inte att det föreligger behov av en generell 

ändring.  

  

Det är däremot intressant hur den nya majoriteten å ena sidan är försiktigt positiva till att 

ändra normen för ekonomiskt bistånd för att inkludera avgifter för kultur- och 

fritidsaktiviteter men å andra sidan väljer att avskaffa satsningar lika järvalyftet idrott samt på 

regeringsnivå avskaffa fritidspengen.  

 

Ersättaryttrande  

Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, och Kristdemokraternas 

särskilda uttalande.  

 

 

I Tjänsten  Erik Odenlid 

  Nämndsekreterare 

 
 

 


